
药学学报 1986, 21(1) 35-39 DOI:     ISSN:  CN: 

本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索                                                            [打印本页]   [关闭] 

论文 扩展功能 

本文信息

Supporting info 

PDF(252KB)

[HTML全文] 

参考文献 

服务与反馈

把本文推荐给朋友   

加入我的书架 

加入引用管理器 

引用本文 

Email Alert 

文章反馈 

浏览反馈信息 

本文关键词相关文章

灵芝

薄盖灵芝

腺苷

尿苷

高效液相色谱

本文作者相关文章

章观德

刘洪月

梁意红

PubMed

Article by 

Article by 

Article by 

薄盖灵芝发酵菌丝体中主要核苷及其碱基的反相高效液相色谱测定 

章观德;刘洪月;梁意红 

中国医学科学院药物研究所,北京;*江西省药品检验所,南昌 

摘要： 

本文报道用反相高效液相色谱法测定薄盖灵芝发酵菌丝体中主要核苷及其碱基的含量。菌丝体用50%乙醇超声提

取,脱脂后通过十八烷基键合相柱,用磷酸盐缓冲液(pH 6.98)—四氢呋喃(100:1)为流动相,对甲基苯磺酸为内标,峰
面积内标法定量。方法灵敏、快速、重现性好,与薄层紫外法比较结果一致。 
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REVERSE PHASE HPLC DETERMINATION OF NUCLEOSIDES AND THEIR BASES IN THE 
SUBMERGED CULTURE OF GANODERMA CAPENSE

ZHANG Guan-De; LIU Hong-Yue and LIANG Yi-Hong

Abstract: 

This paper deals with the HPLC determination of four constituents (uridine Ⅰ; uracil Ⅱ; adenosine Ⅲ, 
adenine Ⅳ) in the mycelia of Ganoderma capense by submerged cultivation. The sample was extracted 

with 50% aqueous ethyl alcohol by ultrasonic method, defatted with ether and then analysed by HPLC 
method.Inject.2μl of the sample solution onto an ODS column (25 cm × 4.0 mm,i d) Run the 
chromatogram with Michaelis phosphate buffer solution(pH 6.98)—tetrahydrofuran(100:1) as mobile 
phase using UV 260 nm detector. The four constituents were fairly well separated, p-Toluenesulfonic acid 
was chosen as the internal standard. Peak area was used for quantitative determination. Analytical 
results obtained by both HPLC and TLC-UV method are in good agreement.
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